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Skolebestyrelsen 

Skolebestyrelsens forældrerepræsentanter er forældre med børn godt fordelt på årgangene, 

skolerne og med børn i forskellige skolesituationer. Fælles for alle er, at de er engagerede i 

alle elevers skolegang. Vi ønsker en åben dialog, og I er altid velkomne til at kontakte os. 

Elevrådene fra de forskellige skoler har i den sidste del af skolebestyrelsesåret været 

repræsenteret ved flere elever, der med indsigt og deltagelse har tilført 

skolebestyrelsesarbejdet værdi. Der skal lyde en stor tak til de elever, der vælger at deltage 

aktivt i skolebestyrelsesarbejdet.  

Skolebestyrelsens sammensætning kan ses på: 

https://asnaesskole.aula.dk/skolebestyrelsen/skolebestyrelsens-medlemmer 

Dagsordener, referater o.l. fra skolebestyrelsens møder bliver sendt ud på Aula. Her ligger 

også referater fra de seneste skolebestyrelsesmøder. 

 

Bestyrelsesarbejdet 

Generelt 

I året der gik, har der været en række emner, som Skolebestyrelsen ønsker at fremhæve. Der er 

kommet en skolepatrulje på Asnæs Skole, både morgenmadsordningen og erhvervsklassen på 

Fårevejle Skole har haft besøg af pressen og undervisningsministeren (og får stor ros med på vejen), 

C-klassen på Asnæs Skole og Odsherred Heldagsskole på Hørve og Fårevejle skoler, har fundet sine 

ben, og Hørve Skole vandt Odsherred Kommunes Handicappris.  

 

Ringetider 

Efter opfordring fra elevrepræsentanter fra Fårevejle Skole er ringetiderne på Fårevejle Skole ved at 

blive justeret, så de passer med afgangene i den offentlige transport.  

 

Læringssamtaler 

Læringssamtaler på alle tre skoler er blevet gennemført på alle klassetrin. Der afprøves forskellige 

modeller, men den generelle tilbagemelding fra elever, forældre og lærere er, at denne form er positiv, 

og en model som fortsat skal udvikles.  

 

Skoledagens længde 

Der er blevet søgt og godkendt en kortere skoledag. Derfor vil skoledagen fra næste skoleår være 

https://asnaesskole.aula.dk/skolebestyrelsen/skolebestyrelsens-medlemmer


 

 

 

kortere, end det vi kender fra de seneste år. Dertil er der også på alle tre afdelinger blevet ansat 

ressourcemedarbejdere, der vil støtte børnene i deres skoleliv.  

 

Principper 

Der er blevet arbejdet med en række principper i årets løb (alle skolebestyrelsens principper kan 

findes her: https://asnaesskole.aula.dk/skolebestyrelsen/principper). 

- Princip for vikardækning: Et princip der omhandler, hvordan skolerne bruger og fordeler vikarer, når 

behovet er der. 

- Princip for erstatningsansvar: Et princip der omhandler, hvem der har ansvaret, når skolernes 

materiel bliver ødelagt.  

- Princip for skole-hjem-samarbejde: Et princip for, hvordan skole-hjem-samarbejdet håndteres på 

skolerne i Asnæs, Hørve og Fårevejle.  

 

Kommunikation  

Skolebestyrelsen besluttede på heldagsmøde i september 2022, at skoleåret 2022/2023 skulle fokusere 

på kommunikation. Der er blevet afholdt kommunikationsworkshop, og der var tendens til fire spor 

for kommunikation:  

  

- Mængden og hvilken kommunikation skal defineres  

- Hvilke platforme der kommunikeres på til de forskellige former for kommunikation  

- Et fokus på den konstruktive kommunikation og at ”tale ordentligt” 

- Det skal defineres, hvornår en elev skal inddrages, og hvornår de ikke skal 

 

Skole (inkl. lærere) <-> 

Forældre 

Lærer <-> Elev Elev <-> Elev Skole -> samfund 

Konstruktiv kommunikation Konstruktivt Tal ordentligt Indbydende 

hjemmeside 

Klare retningslinjer for 

kommunikationsform/-platform  

Husk elever der har 

længere fravær 

Mobbepolitik SoMe 

Inddrag forældre tidligt i 

problemer (og ikke altid 

eleven) 

En model for den 

svære samtale med 

eleven  

Hjælp til det online 

liv 

Positive 

fortællinger 

Definere 

kommunikationsformer 

(møder, telefon, Aula, mails…) 

Hvordan 

kommunikeres der 

med eleven 

Tal om grænser Lokalpressen 

”Tal ordentligt”   ”Positivt image” 

 

 

Ud fra disse tendenser er der blevet arbejdet på at ændre det nuværende princip for kommunikation 

for de tre skoler, så det er tidssvarende med der, hvor skolebestyrelsen er nu.  

 

Økonomi 

Det er ikke nogen hemmelighed, at økonomien er stram på de tre skoler, men samtidig er budgettet 

overholdt, der har været råd til de uforudsete udgifter, der er opstået, og til at ansætte både nye 

lærere og medarbejdere i nye pædagogiske funktioner. Derfor et alt i alt godt økonomisk år.  

 



 

 

 

Afsluttende bemærkninger 

Det har alt i alt været et godt år i skolebestyrelsen, hvor både nye ansigter og garvede 

skolebestyrelsesmedlemmer har deltaget. Der er dog plads til flere i skolebestyrelsen for at vi kan 

være fuldtallige. Derfor opfordres alle, der kunne gå med et skolebestyrelsesmedlem i maven, til at 

henvende sig.  

 

Der vil blive afholdt suppleringsvalg til skolebestyrelsen, samtidig med at denne årsberetning kan 

diskuteres med repræsentanter for skolebestyrelsen på følgende datoer:  

- Asnæs Skole d. 6. juni 2023 kl.17.00 i mødelokalet i Blok A 

- Fårevejle Skole d. 7. juni 2023 kl. 17.00 i personalelokalet 

- Hørve Skole d. 8. juni 2023 kl. 17.00 i personalelokalet 

  

 

De bedste Hilsner 

 

 

Skolebestyrelsen ved Skolerne i Asnæs, Hørve og Fårevejle.



 

 

 

 


